
 

 

 

 

Till Skogsstyrelsen 

       Länsstyrelsen i Västra Götaland  

        

 

Ang. planerade avverkningar, avverkningsanmälningar, A33496-2021, A33493-2021, 

mfl i Natura 2000 för Svartedalen, ärende 529-52819-2021 till Skogsstyrelsen, från 

skogsägaren Helen Benjaminsson, begäran om MKB och utökad hänsyn av Föreningen 

Rädda Svartedalens Vildmark  

 

Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark (Föreningen) har tidigare framfört en rad 

synpunkter över rubricerade avverkningsanmälningar i Svartedalen till Skogsstyrelsen i 

Natura 2000-området. Avverkningsanmälningarna, A33496-2021, A33493-2921, A33455-

2021, A33448-2021, A33426-2021 samt A48345-2021 har lämnats in av skogsägaren Helen 

Benjaminsson. Efter mycket lång tid och upprepade påstötningar fick vi svar från Fyrbodals 

distrikt att det från deras sida inte fanns tillräckliga skäl att förelägga om åtgärder med hänsyn 

till naturmiljön i dessa fall. (mail 17 april 2023 med mailkonversation, underlag etc, bilaga 1a 

och 1b). 

 

Vi har i mail (där mailkonversation och underlag) till Länsstyrelsen och till handläggare 

Marie Nyberg 2023-03-30 (bilaga 2) framfört att det finns behov av att inventera naturvärden, 

särskilt utpekade och skyddsvärda Natura 2000-arter. Områdena omfattas av fågeldirektivet. 

(anm. Marie Nyberg hade kontaktat föreningen om eventuella synpunkter i ärendet. Hon har 

ännu inte svarat på vårt mail) Vi har angett arten järpe, som noterats i några berörda områden. 

Några av områdena har dessutom karaktären av nyckelbiotoper, t.ex. rasbrant med rikare 

miljöer och intilliggande vattendråg eller småbäckar där tidigare förekomst av järpe noterats. 

(detta framgår av det underlag vi skickat till Skogsstyrelsen). Vi anser att några av de 

områdena där järpe påträffats helt borde undantas från avverkning och torde dessutom sakna 

större skogligt värde ur produktionssynpunkt (vid rasbranter). 

 

Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark vill framföra följande: 

¤ Avverkningarna ligger inom Natura 2000 för Svartedalen och berör flera särskilt 

skyddsvärda utpekade fågelarter för Natura 2000-området, bl.a. järpe, spillkråka och 

sparvuggla. Dessa arter har enligt Föreningens egna inventeringar minskat sedan början av 

2000-talet vad gäller antalet revir och noterade individer i den del av Natura 2000-området 

där skogsbruk får bedrivas. Vi har kunnat konstatera att deras livsmiljöer även har 

fragmenterats och utarmats av skogsbruket i förhållande till deras krav på habitaten (t.ex. 

tillgång till boplatser, skydd mot predation, död ved och tillgång till föda) 

 

¤ Eftersom det är ett Natura 2000-område måste ansökan innehålla en 

miljökonsekvensbeskrivning (MKB), som tar upp dessa arter och deras livsmiljöer vad gäller 

påverkan, möjlighet till alternativ etc. något som inte har redovisats i dessa ärenden 



 

¤ Samråd med Föreningen har inte ägt rum om avverkningarna med Föreningen Rädda 

Svartedalens Vildmark (notera att skogsägaren enligt uppgift även är certifierad). 

 
 

Krav på miljökonsekvensbeskrivning  

Enligt 6 kap i miljöbalken måste en ansökan om avverkning i Natura 2000-område innehålla 

en miljökonsekvensbeskrivning (MKB). Föreningen anser att sökandens ansökan inte 

innehåller tillräckliga uppgifter för att uppfylla kraven i 6 kap. 35 och 36 §§ miljöbalken 

angående MKB. De uppgifter som redovisas i ansökan är inte tillräckliga för att bedöma 

miljökonsekvenserna, miljöns känslighet och alternativ. Vi vill i detta ärende särskilt hänvisa 

till en dom i Mark- och miljödomstolen i Nacka tingsrätt den 24 augusti 2021 i mål nr M 1279 

- 21 som berörde en liknande avverkning i ett Natura 2000-område och där domstolen 

undanröjde länsstyrelsens beslut och avvisade tillståndsansökan (Stora Enzo, Brattforshedens 

Natura 2000 - område). Av 6 kap. 35 § framgår vad MKB:n i den specifika miljöbedömningen 

ska innehålla. Om verksamheten eller åtgärden kan antas påverka miljön i ett Natura 2000-

område ska MKB:n enligt 6 kap. 36 § 1 st. därutöver innehålla en beskrivning av 

verksamhetens eller åtgärdens konsekvenser för syftet med att bevara området (se M 1702 – 

22, Mark- och miljödomstolen i Vänersborg). en redogörelse för de alternativ som har 

övervägts med en motivering till varför ett visst alternativ valts samt de uppgifter som i övrigt 

behövs för prövningen enligt 7 kap. 28 b och 29 §§. För de skyddade Natura 2000-arterna.  

 

Med stöd av ovanstående och med hänvisning till Natura 2000-lagstiftningen och 

artskyddsförordningen begär Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark att en MKB utförs 

gällande planerade avverkningsanmälningar och att hänsyn tas till berörda utpekade och 

skyddsvärda fågelarter och deras livsmiljöer. Områdena med förekomst av järpe bör 

överhuvudtaget inte avverkas.    
 

Kungälv den 26 april 2023 

 

Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark 

 

Kåre Ström                                                         Stig Johannesson 

kaare.strom@gmail.com             stig.johannesson@outlook.com   

Ordförande                                                         Sekreterare 

                                                       

Bilaga 1a och 1b: Utdrag av Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark mail till 

Skogsstyrelsen 2023-03-29 (1a) och svarsmail från Skogsstyrelsens till Föreningen 2023-04-

17 (1b) 
 

Bilaga 1a 

Kåre Ström <kaare.strom@gmail.com> 
 

ons 29 
mars 
11:22 

 

 

 

till Skogsstyrelsen, johan.back 

 
 

Till Skogsstyrelsen 
 
Begäran om svar på synpunkter på avverkningsanmälningar i Svartedalen. Samråd samt möjligheter att kunna påverka ärendet 
skall vara möjligt innan avverkning beviljas. 
 
Se vilka avverkningar det är samt motiv och underlag nedan och i bilaga.Kungälv den 29 mars 2023 
Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark 
Kåre Ström 

mailto:kaare.strom@gmail.com
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Ordförande 
 
---------- Vidarebefordrat meddelande --------- 
Från: Kåre Ström <kaare.strom@gmail.com> 
Datum: tis 28 mars 2023 kl. 18:40 
Ämne: Fwd: Avverkningar i Svartedalens Natura 2000 område, påverkan på utpekade arter och vattenskyddsområdet, 529-
52819-2021 
Till: Länsstyrelsen i Västra Götaland <vastragotaland@lansstyrelsen.se>, Stig Johannesson <stig.johannesson@outlook.com>, 
<johan.back@skosstyrelsen.se>, <marie.nyberg@lansstyrelsen.se> 
Till Skogsstyrelsen 
 
Översänder våra synpunkter på avverkningsanmälningar i Svartedalen, som framgår av bifogat underlag till Er av vår 
sekreterare i Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark.  
Vi begär svar på våra frågor av Skogsstyrelsen, vilket vi inte fått. Detta är viktigt och skall uppfylla kraven på samråd och 
möjligheter till överklagande etc. 
Kungälv den 28 mars 2023 
 
Kåre Ström 
Ordf i Rädda Svartedalens Vildmark 
Kaare.strom@gmail.com 
 
Kopia till Länsstyrelsen i Västra Götaland 
 
 

Bilaga 1b 

Avverkningar i Svartedalens Natura 2000 område, påverkan på utpekade arter och vattenskyddsområdet, 529-52819-2021 

Inkorgen 
 

erik.fernemar@skogsstyrelsen.se 
 

mån 17 apr. 08:29 
(för 1 dag sedan) 

 

 

 
till mig 

 
 

Hej Kåre! 
  
Tack för din återkoppling. Era inkomna synpunkter har lagts till i de ärenden som vi diskuterade kring över telefon. 
  
Med stöd av uppgifterna i ärendena finner Skogsstyrelsen i nuläget inte tillräckliga skäl till att förelägga om åtgärder med hänsyn 
till naturmiljön, eller att förbjuda de anmälda åtgärderna. Skogsstyrelsen har därigenom inte några ytterligare synpunkter på de 
anmälda åtgärderna. 
  
Betraktande Natura 2000-området så kan vissa åtgärder kräva tillstånd från Länsstyrelsen. Om man är osäker om tillstånd krävs 
eller inte så kan man rådfråga Länsstyrelsen innan åtgärden genomförs. 
  
Med vänlig hälsning 
Erik Fernemar 

 

Bilaga 2: Föreningen Rädda Svartedalens utdrag av mail till Länsstyrelsen och Marie Nyberg 

på Länsstyrelsen 2023-03-30 
 
Till Länsstyrelsen i Västra Götaland 
 
 
Ang avverkningar, avverkningsanmälningar i Natura 2000 för Svartedalen, 529-52819-2021 
 
Vi har tidigare framfört en rad synpunkter över aktuella avverkningsanmälningar i Svartedalen till Skogsstyrelsen i Natura 2000-
området. Vi har gjort de flera gånger utan att få svar eller samråd gällande dessa avverkningsanmälningar. 
 
Utöver de synpunkter vi framfört skriftligen till Skogsstyrelsen anser vi att dessa områden bör inventeras vad gäller särskilt 
utpekade och skyddsvärda arter samt även rödlistade arter. Några av områdena har dessutom karaktären av nyckelbiotoper, 
t.ex. rasbrant med rikare miljöer och intilliggande dråg eller småbäckar där tidigare förekomst av järpe noterats. (detta framgår 
av det underlag vi skickat till Skogsstyrelsen. Vi anser att de områden helt borde undantas från avverkning och torde dessutom 
sakna större skogligt värde ur produktionssynpunkt. 
 
Kungälv den 30 mars 2023 
 
Kåre Ström 
Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark 
Ordförande 
 
Stig Johannesson 
Föreningen Rädda Svartedalens Vildmark 
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sekreterare 


